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Interpelacja 

w sprawie usunięcia z opracowywanego Studium 
Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Krakowa Trasy 

Bagrowej o przebiegu wzdłuŜ rzeki Drwinka.  

Szanowny Panie Prezydencie! 

Trasa Bagrowa została usunięta ze studium zagospodarowania Krakowa w 2003 roku 

jako szkodliwa dla harmonii przestrzennej i komunikacyjnej miasta. 

Podstawą usunięcia jej ze studium były przesłanki kulturowe, naukowe, prawne 

i ekonomiczne potwierdzone licznymi badaniami naukowymi, opiniami, sympozjami, 

debatami w mediach, a nawet manifestami, pikietami w magistracie i liczbą ponad 10.000 

podpisów mieszkańców. 

Obecna próba przywrócenia przebiegu tej trasy w tzw. wersji Trasa śabia (nieco na 

wschód, wzdłuŜ rzeki Drwinka) rodzi juŜ nowe i na duŜo większą skalę niepokoje społeczne. 

W związku z powyŜszym zwracam się z prośbą o usunięcie z opracowywanego 

Studium Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Krakowa Trasy śabiej o przebiegu 

wzdłuŜ rzeki Drwinka, ze względu na m.in. 

• szkodliwy prymat rozwiązań komunikacyjnych nad funkcjonalnymi i przestrzennymi 

w kształtowaniu dzielnicy XII w kontekście całego miasta. 

• kumulację niebezpiecznego ruchu tranzytowego z kierunku wschodniego, 

• prowadzenie szkodliwej trasy wśród osiedli Kozłówek, Prokocim, BieŜanów 

zamieszkałych przez ponad sześćdziesiąt tysięcy mieszkańców zwłaszcza po stronie 

nawietrznej, 

• brak uwzględnienia wielokilometrowych stref ewakuacji na wypadek wycieku 

trujących substancji z niekontrolowanych środków transportu, 

• nieprawdziwą interpretację wyników badań skutków rozwiązań komunikacyjnych 

skutkującą rozpowszechnianiem informacji o braku dróg jako głównej przyczynie 

powstawania korków, 

• zabudowę obecnie najcenniejszych dla Krakowian tzw. zielonych płuc 

w postaci parku przy osiedlu Kozłówek, zabytkowego parku Jerzmanowskich 

z placem zabaw dla dzieci, parku Lilii Wenedy, zalewu Bagry, 

• stymulację nie normatywnego hałasu i zatrucia miejsca zamieszkania ludzi, 



• degradację i odcięcie osiedli, szkół, przedszkoli od terenów rekreacji, zajęć 

przyrodniczych i wf, 

• degradację zabytkowego kompleksu pałacowo-parkowego im. A. E. Jerzmanowskich 

z licznymi chronionymi pomnikami przyrody i pomnikiem poległych lotników, co jest 

sprzeczne z prawem o ochronie zabytków oraz zapisem punktu 3.1 Uchwały Nr XCVI 

632/93 Rady Miasta Krakowa o prowadzeniu obwodnic w celu ochrony unikalnych 

wartości przyrodniczych i kulturowych, 

• zniszczenie środowiska rzeki Drwinka z zachowanymi duŜym wysiłkiem do chwili 

obecnej miejscami bytowania chronionych zwierząt i roślin, 

• zaprzepaszczenie środków pienięŜnych gminnych oraz społecznych w ramach LII 

wydanych na inwestycje wykonane i wykonywane takie jak budowa ul. śabiej, 

budowa parków, infrastruktury osiedlowej, budynków mieszkalnych uŜytkowanych 

i budowanych, 

• pieniądze podatników są ponownie wydawane na wariant Trasy śabiej, który został 

juŜ odrzucony przez Wydział Strategii UMK, 

• gigantyczne koszty konstrukcji trasy i nieobliczalne skutki zachwiania stosunków 

wodno-gruntowych pod osiedlami, 

• pominięcie opinii i ekspertyz kompetentnych organów i uznanych autorytetów. 

Mając na uwadze ww. wady dyskwalifikujące przedmiotową trasę uwaŜani, Ŝe 

alternatywą dla niej mogłoby być: 

• Domknięcie od strony wschodniej prawidłowej obwodnicy autostradowej Krakowa na 

przedłuŜeniu jej odcinka południowego przez Nową Hutę do ul. 29 Listopada. Takie 

zadanie pokrywa budŜet państwa i moŜe ograniczyć zadłuŜenie mieszkańców. 

• Budowane są alternatywne tańsze połączenia komunikacji kołowej. 

• Modyfikacja transportu zbiorowego, modernizacja dróg istniejących. 

W związku z powyŜszym liczę na przychylność Szanownego Pana Prezydenta 

i uwzględnienie mojej prośby. 

W załączeniu do mojej interpelacji przekazuje pismo przeciwko budowie tras 

„Bagrowej” i „śabiej” złoŜone 28 lipca 1997 roku [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączył Ryszard Marek Pełnomocnik Prezydenta 

Miasta Krakowa ds. Ochrony Informacji Niejawnych]. 

 


